

幼稚園教育計劃 中華文化校本學習活動
2025-2026 年度活動一展示表格
Kindergarten Education Scheme
School-based Learning Activity of Chinese Culture
Display Form (Year 2025-2026)

西貢樂育幼稚園

Sai Kung Lok Yuk Kindergarten

學校名稱 Name of School

2025-2026

K. 1 至 K. 3

學年 School Year

年級 Grade Level

活動名稱 Name of Activity

中華文化週 Chinese Culture Week

活動目標 Objective(s)

為加深學生認識及親身感受中華優秀傳統文化，本校於本學年上、下學期分別舉辦「中華文化週」專題活動。活動設計多元化傳統文化體驗環節，讓學生透過親身參與，感受中華文化深厚底蘊與獨特魅力。兩次中華文化週活動動靜活動並重、融匯古今元素，有效喚起學生對傳統文化的興趣，建立文化認同感，為推展中華文化傳承教育打下穩固根基。

To deepen students' understanding and immersive experience of outstanding traditional Chinese culture, our school has hosted a themed "Chinese Culture Week" in both the first and second terms of this academic year. Through a wide array of hands-on cultural experiences, students were able to appreciate the profound history and distinctive charm of Chinese heritage. Balancing dynamic and static activities while integrating ancient and modern elements, the two sessions have successfully aroused students' interest and cultural affinity, laying a solid groundwork for the implementation of Chinese cultural inheritance education.

活動簡介 Brief Descriptions:

上學期: 投壺、木射、蹴鞠及高蹺等

下學期: 陶瓷制作、詠春體驗、漂漆書籤等

First Term:

Pitch-pot (Touhu), Wooden Bowling (Mushe), Cuju (ancient Chinese football), and Stilt Walking.

Second Term: Pottery Making, Wing Chun Experience, and Floating Lacquer Bookmark Crafting.

活動記錄 (例如：兒童作品 / 活動的照片 / 影音)

Record of Activity (E.g. Children's Work / Photos / Videos of the activity)



有關活動可瀏覽本校 IG 短片或校網花絮照片：

For videos of the relevant activities, please visit our school's Facebook or Instagram pages.

https://www.instagram.com/reel/DXVunbEkfkj/?utm_source=ig_web_copy_link&igsh=MzRIODBiNWFIZA==

https://www.sklokyuk.edu.hk/tc/gallery_detail.php?year=2026&month=1&id=311

https://www.instagram.com/reel/Db1xvlfR8gt/?utm_source=ig_web_copy_link&igsh=MzRIODBiNWFIZA==

https://www.sklokyuk.edu.hk/tc/gallery_detail.php?year=2026&month=6&id=351